



Dagsorden bestyrelsesmøde 26. maj 2025

Til stede: Camilla Jellesmark (Formand), Julie Bjerg Hynne (Kasserer) Malene Frøsig Bach, Gitte Hellerup Larsen, Mette Augustesen, Mette Als Horn, Katrine Mohr, Signe Kongebro, Dea Lindboe Petersen

Personale: ingen

Dagsorden:

Elevskole (Bianca):

- Heste/ponyer:
Der er flere elevskoleheste og -ponyer som er ude af drift
- Hold: Fremgang i opfyldning af hold.
- Aktiviteter: rideskolestævne – ridelejer

Stald:

- Personale:
Olivia: Sygemeldt – det går bedre.
Emely: kommer snart tilbage efter barsel – retur 18/6-2025
- Opfølgning på alternativ til foder 2:
Der bestilles ikke mere af det gamle foder 2. Når det gamle foder 2 er brugt op indføres det nye foder 2. Der er arbejdet på en silo løsning. FB-opslag 31/5-2025
- Nedvaskning af stalde: Plan slået op på FB 8/5-25 – plan holder

Vaskedagene fordeles således:

Tirsdag d. 17. juni – Hestestalden

Onsdag d. 18. juni – B-stalden

Torsdag d. 19. juni – A-stalden

Tirsdag d. 24. juni – Boksene bagi

Onsdag d. 25. juni – Parkeringen og Gården

Torsdag d. 26. juni - Ny stald

Opfølgning/arbejdsgrupper fra GF/medlemsmøde:

- Punkter fra GF/medlemsmøde, som bestyrelsen skal arbejde videre med
- **Venteliste (Box):** Retningslinjer for venteliste til opstaldning/box. Opdatering
Status: Arbejdsgruppen er godt i gang med arbejdet
- **Trailer:** Trailerparkering – er det muligt at finde flere pladser
Status: Plads til nyt sekretariat, madvogn, 24 trailer



Status: Alle på ventelisten er kontaktet, om de er interesseret i en plads.

Kontrakter laves. Ny pris: 100 kr./mdr.

Principper for udvidelse af trailerparkering:

- Trailerne skal fortsat flyttes, når vi har udestævner
- De trailere, der kører mindst og dem, som har lette trailere (op til 900 kg i egenvægt) skal stå på springbanen, for at skåne den mest muligt.
- Madvognen fjernes i vintersæsonen
- P-pladsen er 2,5 m og vi laver en markering, så det er nemmere at se båsens afgrænsning
- Vi afprøver løsningen og vurderer indenfor 12 mdr. og viser det sig, at det ikke fungerer, så vil det være efter princippet "Sidst ind først ud"
- Prisen bliver reguleret til 100 kr. pr. mdr.

- **Dif Priser (boxleje):** Dif rangeret priser på boxleje (box størrelse (hest/pony) - Strøelse (piller/halm) - wrap/hø – foder mængde (max volumen/ad libitum)

Pris for ekstra wrap/hø – betales pr. kg.

Status: Arbejdsgruppen er godt i gang med arbejdet.

- **Kommunikationsudvalg:**

status: Inter nyt

Folde:

- Status: Ønske om etablering af en ekstra fold, så der er en aflastningsfold/fold til trailer ifm. med stævner

Status: Processen er i gang

Porte:

Port/barriere i det lille ridehus.

Ønske om samme type låger som ved indgang til lille ridehus – Processen er i gang.

Dressurundervisning (Privat):

- Undervisning torsdag:
Stine rykker undervisning til torsdag.

Fonds udvalg (Formål: Ansøgning af fonde (Større beløb)):

- Arbejdsgruppen er ved at starte op.

Økonomi/Julie:

Indtægter:

- Stadig meget bagud på indtjening på rideskolen, men det går den rigtige vej med at få fyldt holdene op og der ved også økonomien.
Stævnerne har på nuværende givet et pænt overskud. Der kommer dog nogle udgifter bl.a. indkøb af rosetter til det kommende år.
- Alle forventede tilskud fra kommunen er kommet ind.
- Øvrige indtægter ligger pænt på niveau.



Udgifter

- Der er 1/3 af budget tilbage til at købe elevheste for.
- Øget omkostning til mødding (prisstigning kom efter budget var lagt)
- Udgifter til foder og strøelse ligger lidt over budget.
- Mangler regning fra revisoren,
- Brug af vikarer ligger fint i forhold til budgettet

- Generelt ser regnskabet rigtig flot ud lige nu, men det er også fordi vi er tidligt på året og lige har fået alle tilskuddene fra kommunen.

- Vi ved der kommer større regninger lige om lidt - indkøb af træpiller, opfyldning af bund indendørs, afdrag på rideskolestald, køb af flere heste/ponyer.

Forsikringer:

- Gennemgang af klubbens forsikringer:
Status: Intet nyt

Regelsæt (Hjemmeside):

- Generelt opdatering af regelsæt for BAL
Udkast til opdatering af ordensregler og sikkerhedsregler.

Opdatering af hjemmesiden:

- Udvalg: Opdatering i gang.

Kommunen:

- Kommunen (Kultur og fritidsudvalg) var på besøg 12/5-25:
Møde med 3 personer fra kultur og fritidsudvalg. Positiv respons - og masser af gode input vi kan arbejde videre med. De nævnte flere gange at de var imponerede over vores professionelle tilgang.

- Møde ang. Driftsaftale 19/5-25:
Møde med 4 repræsentanter fra kommunen.
BAL ønsker at gøre brug af ekstern rådgivning til fremsynet drift (Regnvand, solceller, miljøhensyn).
Henrik har efterfølgende været på besøg på BAL – projekter er sat i gang bl.a. nye brædder på balkon, som også er flugtvej fra cafeteria.
Ny drift aftale i 2025: Bygnings gennemgang 1x/år
Drift aftale holdes op mod drift/vedligeholdes plan
- Henvendelse fra kommunen ang. Afspærring, når rideskoleheste og stor ponyer lukkes på fold.
Status: Materialer til afspærring indkøbt og taget i brug. Der kommer skilte op. Hund i snor skil ønskes (markvej), så der ikke lige pludselig er en løs hund på folde eller baner.



DRF:

- **Dialogmøde 15-05-2025 (Repræsentanter fra BAL deltog på mødet):**

Formand Kimi Gerd Nielsen samt næstformand Charlotte Kjærgaard indledte mødet med at fortælle om den situation som ridesporten står i i dag, og om alle de tiltag som DRF er i gang med at foretage. Der var også snak om "Sammen om Hestevelfærd" – det er alles ansvar.

- Direktør Jens-Erik Majlund fra Det dyreetiske råd, fortalte om hvem der sidder i rådet, samt deres rapporter og forslag til ændring i ridesporten, som de løbende er kommet med.
- Oplæg fra Kommunikationskonsulent Sune om den kommunikation (eller mangel på samme) som lige nu foregår på de sociale medier.
- Negative kommentarer omkring hestesporten, skal imødekommes med en god form for kommunikation – imødekomme, anerkende og lytte til kritikken. Man er godt klar over at der skal ske ændringer i sporten, og man er også i fuld gang med at foretage nødvendige ændringer.
- Gruppe arbejde: Der blev udleveret plancher med mange gode spørgsmål, der krævede en del refleksion. Plancherne tager DRF med tilbage og bruger til fremtidigt hjemmearbejde.
- Hver gruppe præsenterede 3 vigtige ting. Det var meget stor enighed:

Eksempler på fremlagte ting:

- Behov for "mobil-politik" på rideskolen/klubber – hvad og hvornår må man filme? Og skal der være accept fra andre der samtidig rider rundt
- Ryttermærker genindføres, dvs i dag er de online, men der er brug for reelt undervisning i klubberne "ligesom i gamle dage". Det vil skabe mere fællesskab, og bedre mulighed for at højne fagligheden
- TD til D-stævner. Et stort ønske – dog med en lille bekymring omkring, hvordan klubberne skal kunne betale for dette. Mange klubber er i dag meget presset økonomisk.
- Uddannelse af dommere, så bedømmelserne lægger mere vægt på hestevelfærd fremadrettet.
- Godt møde, hvor der var tid til at stille spørgsmål og få svar fra DRF.

Bokse:

- Ledige bokse:
Status: 1 boks på reservation

Løn:

- Mulighed for at fratrække løn for fodring i opstaldning.
Det er ikke en mulighed ifh. beskatning

Nedvaskning og maling af stort ridehus:

- Dato er ved at blive fundet
- Leje af "kran"

Arbejdsweekend (26+27 april):

- Der blev lavet mange opgaver, men det havde været dejligt med et større fremmøde.

**Afviklet aktiviteter:**

- Nyt sekretariat bygget
- Arbejdsweekend 26-27/4-25 (mange opgaver blev lavet)
- Dressurstævne 16-18 maj (forløb OK)

Kommende aktiviteter:

- Rideskolestævne del 2 (6-8 juni)
- Springstævne 13-15 juni

Næste møde:

23/6-2025 flyttet til 19/6-2025